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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Ordinària                                                                       Dijous, 27 de març de 2008 
Acta núm. 4                                                                                                        1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sr. 
MARCEL.LÍ REYES VIDAL, Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sr. FRANCISCO JAVIER 
GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO ESPINOSA i Sr. MIGUEL ANGEL 
IBAÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia vint-i-set de març de dos mil vuit, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
La Sra  EMMA BLANCO ANGUERA, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les dinou hores, vint minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
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1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 2 de data 28 de febrer de 2008.  
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT 
 
Declarar la compatibilitat d’activitats privades del Sr. Oscar Ramón Cecilia Jiménez amb DNI 
núm. 33968337M, personal funcionari interí d’aquest Ajuntament, amb la categoria de Tècnic 
mitjà d’administració especial adscrit al lloc de treball d’arquitecte tècnic del Departament 
Tècnic de l’Espai Públic amb dedicació de 37’5 hores setmanals, amb l’activitat professional 
relacionada amb la seva formació d’arquitectura tècnica, a partir de l’1 d’abril de 2008. 
 
En tot cas, la suma de jornades de l’activitat a l’Ajuntament amb les de l’activitat privada no 
podran superar la jornada ordinària establerta a aquest Ajuntament, incrementada en un 
cinquanta per cent.  
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu  la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les 
entitats locals. 
 

 

3 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LA 
CONCESSIÓ DE L’ÀREA DE LLEURE DE LA SENTIU 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de la concessió administrativa de l’ús i 
explotació de la Masia de Can Llonch i els seus edificis, espais i instal·lacions (Àrea de Lleure 
de La Sentiu), atorgada --mitjançant concurs públic-- a favor del Sr. Francisco Pérez Hierro 
per acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 27 d’abril de 2.000, en el sentit 
d’excloure de l’àmbit territorial de la mateixa els terrenys de 18.973 m2 aproximadament de 
superfície qualificats urbanísticament d’Equipament 7a3 (ús escolar-cultural), i de 1.956 m2 
de Sistema viari bàsic (xarxa viària bàsica) pel Pla parcial de la Sentiu (aprovat definitivament 
pel Consell Metropolità de la Corporació Metropolitana de Barcelona en sessió de 13 de maig 
de 1982), atesa la qualificació urbanística i  destinació d’aquest terrenys i la seva inclusió 
en el “PLA ESPECIAL EQUIPAMENT 7a3  DE LA SENTIU” aprovat inicialment per acord de 
la Junta de Govern d’aquest Ajuntament en sessió de data 12 de març de 2008. 
 
Com a conseqüència de la finalització de l’afectació i vinculació a l’esmentada concessió, els 
terrenys passaran a tenir la qualificació pròpia dels bens de caràcter patrimonial, sens 
perjudici del que, amb posterioritat a l’aprovació definitiva del Pla Especial i a la determinació 
igualment posterior del concret sistema de gestió (dintre dels que prevegi el Pla definitivament 
aprovat), resulti.  
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SEGON.- Sotmetre la totalitat de l’acord i l’expedient a informació pública, per termini de 
15 dies hàbils a partir del següent al de la publicació d’aquest acord al Butlletí Oficial de la 
Provìncia de Barcelona (BOP), a l’efecte de que --durant l’esmentat termini es puguin formular 
al·legacions. Es donarà un tràmit específic d’audiència al concessionari-- afectat  per la 
modificació de la concessió. 
 
TERCER.- Tenir també per  definitiu aquest acord inicial si durant el període d’informació 
pública no hi hagués al·legacions, ni durant el tràmit específic d’audiència al concessionari 
aquest manifestés formalment oposició o reclamació.  
 
L’acord va ser aprovat per divuit  (18) vots a favor (12 PSC, 3 PP, 1 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 C’s), 
cap en contra i dues (2) abstencions (2 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a 
aquest cas, exigeix l'article 47.2. n) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local 

 
---------- 

 
Després d’una àmplia explicació de la proposta per part del Sr. José Obispo, va fer ús 
de la paraula el Sr. Marcel· lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va dir que, simplement, i 
pel que feia a la qüestió estrictament administrativa, poca cosa tenia a dir, raó per la 
qual la posició del seu grup seria la de l’abstenció, però en canvi, va dir que sí que 
volia introduir un matís de futur, en el sentit de que tot semblava indicar que l’ús que 
es donaria finalment a aquesta parcel·la seria el d’equipament educatiu de caràcter 
privat, afegint a aquests efectes que si es tenia en compte el gran desequilibri existent 
entre l’ensenyament públic i el privat, el Sr. Reyes va dir que aquest ús privat no es el 
que precisament el que ERC li donaria. 
 
De la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va indicar que el seu grup 
ja s’havia pronunciat a favor de la proposta en la comissió informativa, i en aquest 
sentit, va manifestar que pensaven mantenir aquest vot positiu, tot i que en aquest 
moment el seu grup desconeixia si l’equip de govern tenia contactes amb l’associació 
de veïns de la Sentiu respecte d’aquesta qüestió, i si els veïns n’eren coneixedors de la 
proposta municipal, demanant que en tot cas, l’equip de govern mantingués 
permanentment informada l’associació.         

 
 
4 - MODIFICACIÓ DELS  ART. 298.2,  ART. 299.5 i 6, NOUS APARTATS 7, 8, 9,10 i 11, 

I ART.  300.2 I NOU APARTAT 3 DE LES NORMES URBANÍSTISQUES DEL 
PLA GENERAL METROPOLITÀ (T.M. GAVÀ) 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació puntual dels art. 298,2, art. 299.5 i 6, nous 
apartats 7, 8, 9,10 i 11, i art. 300.2 i nou apartat 3 de les Normes Urbanístiques del Pla 
General Metropolità al terme municipal de Gavà, que quedarien redactats de la forma 
següent: 
 
Article 298.2. de les NNUU Metropolitanes. 
 
Les places mínimes d’aparcament que s’hauran de preveure són les següents: 

 
A – Edificis d’habitatges 
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a) En sòl urbà dues places d’aparcament per cada habitatge de més de 90 m2 útils, i una 

plaça d’aparcament per a cada habitatge de superfície útil igual o inferior a 90 m2. 
 
 

Article 299 de les NNUU Metropolitanes 
 
Es modifiquen els punts 5 i 6, i s’inclouen cinc nous apartats, 7, 8, 9 ,10 i 11.  
 
299.5 Als edificis plurifamiliars amb façana inferior a 7 mts d’amplada, l’exigència de places 
d’aparcament, quant pugui afrontar-se el previsible nombre de vehicles en aparcaments  públics 
o privats propers, sense entorpir les àrees de circulació i estacionament, s’exonerarà de 
l’obligació de reserva d’aparcament en el propi edifici, podent constituir-se en espais propers, 
però l’autorització ha d’establir les condicions pertinents per tal de garantir la impossibilitat que 
uns mateixos aparcaments  puguin servir a diferents edificis. 

  
Aquesta exoneració també serà aplicable quan, de l’aplicació dels mòduls anteriors, l’exigència 
de places d’aparcament no sigui superior a cinc places i la planta baixa no es destini a habitatge 
o usos vinculats a habitatge. 
   
299.6 A les illes de vianants, actualment c/ Màrtirs del Setge de 1714, c/ Salvador Lluch (entre 
carrer del Centre i Plaça Major), c/ Sant Pere (entre Plaça Major i carrer Sant Joan), passatge 
Rambla, rambla de Salvador Lluch (futura zona de vianants), rambla de Joaquim Vayreda, 
rambla Maria Casas, plaça J. Batista i Roca, plaça J. Tarradellas, plaça Major i plaça de la 
Bogeria; no s’autoritzaran els aparcaments en solars amb façana inferior a 15 m., i per tant, els 
promotors quedaran exonerats de l’obligació de reserva d’aparcaments en el propi edifici i 
caldrà substituir les places necessàries per la previsió d’espais contigus d’aparcament, llevat que 
el terreny doni a un altre carrer. En aquest supòsit la previsió de places d’aparcament serà 
obligatòria, i l’accés es farà ineludiblement per aquest carrer. 
 
299.7 A les parcel·les amb façana superior als 10 m. d’amplada, les previsions de les places 
d’aparcament s’han d’executar obligatòriament en planta soterrani.  
 
299.8 No s’admetran segregacions o parcel·lacions que impossibilitin el compliment de les 
dotacions d’aparcament a la parcel·la. Només en casos degudament justificats es podran 
autoritzar parcel·lacions que per les condicions físiques de les parcel·les resultants puguin 
significar una disminució de les places efectives d’aparcament exigides per aquestes normes o 
que poguessin resultar de les ordenances que les desenvolupin. 
 
299.9 A l’efecte del compliment de les previsions d’aparcament en els edificis, no computaran 
les places sotmeses a règim d’explotació horària o rotació. L’Ajuntament podrà denegar 
l’autorització d’aparcaments sotmesos a règim de regulació horària o rotació per raons 
justificades d’accessibilitat o de regulació del trànsit rodat i per a vianants. 
 
299.10 En els edificis d’habitatges unifamiliars adossats en filera, de nova planta, no s’admetrà, 
llevat de casos degudament justificats ateses les característiques de la zona i del vial, més d’un 
accés rodat des del vial a l’aparcament en el solar, per cada 15 m. de façana o fracció. 
 
299.11 Es permetrà, amb caràcter general, l’ocupació dels espais interiors d’illa no edificable 
amb aparcaments en superfície, sense cobrir. 
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Article 300 de les NNUU Metropolitanes 
 
Es modifica el punt 2, i s’afegeix un punt nou: 
 
300.2 Els aparcaments amb capacitat no superior a quinze places podran tenir un únic accés 
per a vehicles i vianants, de 3 m. d’amplada, independentment de l’ample del carrer des del que 
hi té accés. 
  
300.3 S’admet la utilització de plataformes d’aparcament com a sistema d’optimització de les 
places, quan l’aparcament de nova construcció prevegi dit sistema, tant en el càlcul de 
sobrecàrregues com en les condicions d’accessos i seguretat. Als ja construïts, només 
s’admetran en planta inferior, recolzats directament sobre la solera  -a menys que es justifiqui 
facultativament l’estabilitat de l’estructura- sempre que el projecte d’instal·lació contempli, amb 
independència que aquesta sigui només parcial, la incidència resultant d’efectuar-ho sobre totes 
les places susceptibles de ser dotades d’aquest mecanisme i es compleixin, llavors, la resta de 
condicions establertes per a la totalitat de l’aparcament. 
 
SEGON.- Sotmetre-la a informació pública, mitjançant anunci que s'inserirà en el Butlletí 
Oficial de la Província i en uns del diaris de major circulació a nivell provincial, per termini 
d’UN MES, comptat a partir del dia següent a la darrera publicació, a fi i efectes de què durant 
aquest temps es puguin presentar les al·legacions que es considerin adients. 
 
TERCER.- Tenir-la per aprovada provisionalment pel sól cas que, durant el període 
d’informació pública no es formulessin al·legacions contra l’esmentada modificació. 
 
QUART.- Remetre, posteriorment, l’esmentada Modificació de PGM a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona (Av. de Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la 
seva aprovació definitiva. 
 
CINQUÈ.- Les modificacions objecte del present acord entraran en vigor l’1 de gener de 2009, 
sent aplicables a les sol·licituds de llicència que es formulin amb posterioritat a aquesta data. 
 
L’acord va ser aprovat per disset  (17) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 1 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 
C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a 
aquest cas, exigeix l'article 47.2. ll de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local . 
 

---------- 
 

El Sr. Alcalde va manifestar que, de no existir inconvenient per part dels Srs. regidors 
i regidores, es faria una explicació conjunta dels punts quart i cinquè de l’ordre del 
dia. 
 
Seguidament va prendre la paraula el Sr. José Obispo, el qual va començar la seva 
intervenció indicant que els membres del ple tenien sobre la taula nous redactats dels 
punts quart i cinquè, mitjançant els quals s’havien corregit unes petites errades i 
s’havia fixat l’entrada en vigor pel dia 1 de gener de 2009. A aquests efectes, el Sr. 
Obispo va dir que les propostes que es portaven per a la seva aprovació, i que havien 
estat àmpliament debatudes en la comissió informativa, anaven en la línia d’intentar 
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minimitzar al màxim el problema de l’aparcament a la nostra ciutat, afegint que 
aquestes modificacions que es proposaven de les Normes Urbanístiques del PGM i de 
l’Ordenança Metropolitana d’Edificació, eren complementàries d’altres mesures ja 
adoptades per l’equip de govern i que es trobaven en marxa, com per exemple la 
creació de l’aparcament de la Plaça Batista i Roca, el futur aparcament de la Torre 
Lluch i el de l’estació, o l’estudi relatiu a la reordenació de les places d’aparcament 
existents a la ciutat, que havia generat 714 noves places d’aparcament a disposició 
dels ciutadans i ciutadanes. D’altra banda, el Sr. Obispo va dir que aquestes dues 
propostes tindrien una llarga tramitació fins a la seva implantació efectiva, atès que 
per exemple, la modificació de les NNUU l’aprovaria definitivament la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a part de que una vegada aprovada, encara 
restarien tres mesos fins a la seva posta en marxa, la qual cosa permetria fixar la data 
d’1 de gener de 2009 com a data efectiva d’aplicació. 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de 
Ciutadans, el qual va manifestar que ja en la comissió informativa, el seu grup havia 
plantejat el fet de que en la Modificació de les NNUU del PGM, s’havia inclòs un nou 
apartat, el 299.7, en el qual es deia que en parcel·les amb façana superior al 10 m. 
d’amplada, les previsions de les places d’aparcament s’haurien d’executar 
obligatòriament en planta soterrani, indicant a aquests efectes que tal i com ja havien 
exposat en el seu moment, aquestes modificacions afectarien tot el terme municipal de 
Gavà, en el qual hi havien diferents barris i zones en les que existia una certa tradició 
de construcció en forma de “palafito”, és a dir, amb columnes obertes a la planta 
baixa, utilitzant-la com a aparcament, de tal manera que, en opinió del Sr. Ibáñez, 
mantenint l’esperit de no sacrificar places d’aparcament a la via pública, es podria 
afegir un text que (a més de que es presentaria formalment en el corresponent termini 
d’informació pública), indicant que aquesta obligació fos exceptuada en aquells 
supòsits en que la línia d’edificació restés a l’interior de la parcel·la i l’accés a les 
places es fes per un únic accés rodat des del vial. Així les coses, el Sr. Ibáñez va dir 
que Ciutadans considerava que això permetria una construcció més econòmica, sense 
necessitat de sacrificar places d’aparcament a la via pública. 
 
Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va manifestar que sense 
perjudici d’aspectes tècnics que podrien ser susceptibles d’al·legacions posteriors, el 
seu grup estava a favor de dita modificació, perquè considerava que responia a una 
filosofia de treure els cotxes de la via pública i de pacificar la circulació a la ciutat. En 
tot cas però, el Sr. Reyes va dir que es tractava d’una mesura que igual es podia haver 
avançat en el temps, per bé que el grup d’ERC –va dir- votaria favorablement 
ambdues propostes.             
 
Per altra, el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que tot i compartir bona part de 
la modificació proposada, la posició del seu grup seria de moment la de l’abstenció, 
atès que calia veure també quina seria la reacció  dels possibles destinataris de la 
modificació i de tots els sectors implicats, indicant a aquests efectes que segons quin 
fos el resultat de la informació pública, i especialment, pel cas de no formular-se 
al·legacions, votarien a favor de la proposta.  
 
En últim terme, el Sr. José Obispo va prendre de nou la paraula, indicant que ja havia 
assenyalat al Sr. Miguel Ángel Ibáñez que durant el termini d’informació pública de 
l’expedient, no hi hauria inconvenient en arribar a un acord sobre la qüestió plantejada 
pe aquest, fins i tot en buscar una redacció que satisfés ambdues parts. Així mateix, i 
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pel que feia al grup d’ERC, el Sr. Obispo va recordar que ja feia temps que des de 
l’equip de govern es venien aplicant mesures complementàries a les que ara es 
proposaven, indicant a aquests efectes que, per exemple, en el cas del Pla Parcial de 
Bòbiles, s’havia previst el fet que els 850 habitatges tenien incorporades 900 places 
d’aparcament, o que en el cas del Pla Parcial de Central Mar,  cada habitatge tenia 
incorporada una plaça d’aparcament, a l’igual que a Can Badosa, és a dir, que la 
filosofia que inspirava aquesta modificació que ara es proposava ja s’estava aplicant 
per part de l’equip de govern.   
 

 
5 - MODIFICACIÓ DE L’ART. 70.1, 106.1, 111.4, 112.1,5 i 6 , 114 i 115 
 DE L’ORDENANÇA METROPOLITANA D’EDIFICACIÓ (TM GAVÀ) 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment  la modificació puntual dels articles 70.1, 106.1, 111.4, 
112.1,5 i 6 , 114 i 115- de les Ordenances Metropolitanes d’Edificació al terme municipal de 
Gavà, que quedaria redactada de la següent manera: 
 
Art. 70. de les OME, s’afegeix un apartat al punt 1: 

 
.....Per poder fer compatible l’aparcament a planta baixa o soterrani, es podran reduir aquestes 
mides en parcel·les amb façana petita, però no es podrà reduir l’espai de pas a menys d’1,20 m. 

 
 

Art. 106 de les OME, es modifica el punt 1: 
 

D’acord amb els articles 280 i 287 de les Normes urbanístiques del Pla general metropolità, els 
aparcaments i els garatges aparcament s’assimilen a l’ús industrial a efectes de la seva admissió 
per a l’emplaçament i la situació en que es trobin. Tanmateix, en cas d’allotjat un màxim de cinc 
vehicles automòbils en un local de superfície no superior a 100 m2 no quedaran subjectes a la 
tramitació establerta a la Llei d’Intervenció Integral de la Administració ambiental.  

 
 

Art. 111 de les OME, es modifica el punt 4: 
 

Els aparcaments hauran de disposar d’accés per a vianants des de l’exterior d’acord amb la 
normativa sobre prevenció d’incendis. La longitud del recorregut d’evacuació serà com a 
màxim de 35 m., independentment de la superfície de l’aparcament i del nombre de sortides. 

 
 

Art. 112 de les OME, es modifica el punt 1. 
 

L‘amplària mínima dels accessos per a un sòl sentit de circulació no podrà ser inferior a 3 m., 
independentment de l’amplada del carrer. 
 
 
Art. 112 de les OME, es modifica el punt 5. 
 
Els garatges aparcaments amb capacitat per més de 100 places hauran de disposar almenys d’un 
accés per a dos sentits de circulació d’un ample no inferior a 5,40 m. o de dos accessos per un 
sol sentit de 3 m. d’amplària mínima per a cada un. Aquesta amplària s’haurà de respectar a 
l’entrada i en el tram corresponent, almenys, als primers 4 m. A partir de l’entrada. 
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Art. 112 de les OME, es modifica el punt 6. 
 
Els garatges-aparcament amb capacitat per a més de 220 places, hauran de tenir com a mínim 2 
accessos, que en aquest cas serà senyalitzat de manera que s’hi estableixi el sentit únic de 
circulació. 
 
 
Art. 114 de les OME, es modifica 
 
Es podrà autoritzar la instal·lació d’aparells muntacotxes per a l’accés al garatge-aparcament 
amb les següents conclusions: 
 

1) S’instal·larà un aparell per cada vint places o fracció. 
 
2) La instal·lació es podrà fer a la línia de façana. El muntacotxes, en cas de no utilització, es 

col·locarà sempre a nivell de planta baixa. S’haurà de col·locar a l’exterior un semàfor 
que senyalitzarà el seu funcionament. 

 
Amb caràcter general, també s’admetran plataformes giratòries i rampes mòbils. 
 
 
Art. 115. de les OME, es modifica 
 
L’accés de vianants des de l’exterior es farà d’acord amb la normativa sobre prevenció 
d’incendis. 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord , a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar 
al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, en un dels mitjans de 
comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de la Corporació, per a la formulació de 
possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, a comptar des 
del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos butlletins oficials 
previstos. 
     
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es 
presenten se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART.- Un cop aprovat definitivament, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la 
Generalitat de Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de 
l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la 
Província, inserir-la en el tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència del 
BOP en que s’hagi publicat íntegrament el text. Un cop publicat el text complet i hagi 
transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de las Bases de Règim Local, les modificacions objecte del present acord entraran 
en vigor l’1 de gener de 2009, sent aplicables a les sol·licituds de llicència que es formulin amb 
posterioritat a aquesta data. 
 
L’acord va ser aprovat per disset  (17) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 1 ICV-EUiA, 1 CiU i 1 
C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
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moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 

6 - CONVENI DE COL·LABORACIÓ 
PROGRAMA DE MEDIACIÓ PER AL LLOGUER SOCIAL 

 
PRIMER.- Aprovar el conveni de col·laboració i encàrrec de gestió entre l’Administració de 
la Generalitat de Catalunya, mitjançant Adigsa, empresa pública, adscrita al Departament de 
Medi Ambient i Habitatge, l’Ajuntament de Gavà i l’empresa Gavanenca de Terrenys i 
Immobles, SA., per a la gestió del Programa de mediació per al lloguer social al municipi de 
Gavà,  l’esborrany del qual es troba a l’expedient administratiu,  
 
SEGON.- Facultar a l’Alcalde i al tinent d’alcalde de Coordinació i Planificació Estratègica, 
indistintament, per a la signatura del conveni i per resoldre totes les qüestions que, en aquesta 
matèria i per aquest motiu, puguin plantejar-se. 

 
---------- 

 
El Sr. Víctor Carnero va fer l’exposició inicial de la proposta., assenyalant que aquest 
conveni tenia com a finalitat establir el marc de relacions entre ADIGSA, 
l’Ajuntament de Gavà i GTI, SA, per la manteniment i desenvolupament de la borsa 
d’habitatge per a lloguer social al municipi de Gavà, afegint que era la continuació 
dels dos convenis anteriors que havien estat vigents durant els anys 2006-2007, i que 
ara estaria vigent al llarg del 2008. Així mateix, el Sr. Víctor Carnero va manifestar 
que tant GTI com l’Ajuntament es comprometien a impulsar la signatura de contractes 
de lloguer, a la captació d’habitatge, a recepcionar i gestionar les sol·licituds i a la 
informació, el seguiment dels contractes i la tramitació dels ajuts al lloguer. 

 
 
7 - LIQUIDACIÓ PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT, PATRONAT DE 
SERVEIS COMUNITARIS, PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS, INSTITUT 
MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURAL I NATURAL I DE 
L’IMPAC, ANY 2007 

 
Donar-se per assabentat, segons el que disposa l’article 193.4 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las 
Haciendas Locales, del Decret de l’Alcaldia de data 29 de febrer de 2008 pel que s’aprova 
la Liquidació del Pressupost de l’Ajuntament, Patronat de Serveis Comunitaris, Patronat 
Municipal d’Esports, Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural i de 
l’IMPAC, l’estructura de la qual és la següent: 
 
PRESSUPOST DE L'ENTITAT.  
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/07 8.007.093,32  
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/07 6.658.976,30  
2. Resultat pressupostari ajustat 1.094.980,22 
3. Romanents de crèdit  3.609.474,32 
4. Romanents de tresoreria per a despeses generals  549.648,68 
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PRESSUPOSTOS DELS ORGANISMES AUTÒNOMS 
 
PATRONAT DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/07 884.610,40 
Obligacions pendents de pagament a 31/12/07 512.170,26 
2. Resultat pressupostari ajustat 187.153,13  
3. Romanents de crèdit  186.684,91 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals  51.687,40 
 
PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 

 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/07 99.956,98 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/07 250.125,80 
2. Resultat pressupostari ajustat 46.735,92 
3. Romanents de crèdit  221.957,25 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals  42.657,59 
 
INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURAL I NATURAL 

 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/07 22.940,65 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/07 197.112,58 
2. Resultat pressupostari ajustat 91.291,95 
3. Romanents de crèdit  65.693,71 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals  94.090,42 
 
INSTITUT MUNICIPAL PER A LA PROMOCIÓ I ACTIVACIÓ DE LA CIUTAT 
« IMPAC » 
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/07 438.747,86 
    Obligacions pendents de pagament a 31/12/07 164.215,59 
2. Resultat pressupostari ajustat 184.727,34 
3. Romanents de crèdit  177.739,79 
4. Romanent de tresoreria per a despeses generals  161.754,77 
 
 

---------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez va fer l’explicació inicial de la proposta, indicant que en 
relació a les magnituds que resultaven de la liquidació pel que feia al pressupost de 
l’ajuntament, en resultava un romanent de tresoreria per a despeses generals per un 
import de 549.648,68 €; pel que feia al Patronat de Serveis Comunitaris, tenia un 
romanent de tresoreria per a despeses generals de 51.687,40 €; respecte del Patronat 
Municipal d’Esports, el romanent de tresoreria era de 42.657,59 €; respecte del Institut 
de Gestió Municipal del Patrimoni Cultura i Natural, el romanent era de 94.090, 42 €; 
i finalment, pel que feia a l’IMPAC, el romanent era de 161.754,77 €. A més, va afegir 
que en aquest moment no corresponia la liquidació de les societats municipals, ja que 
la seva comptabilitat estava sotmesa al Codi de Comerç i la legislació mercantil, les 
qual feien els seus respectius comptes anuals. Finalment va dir que una vegada 
aprovada i donada compte de la present liquidació, començava el tràmit d’elaboració 
del Compte general de l’entitat. 
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8 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 5 

PRESSUPOST GENERAL 2008 
 
PRIMER.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost general de 
l'Ajuntament de l'any actual, incoat per fer front a una sèrie d'obligacions municipals de caràcter 
urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari, en uns casos, o és insuficient en altres. 
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 

-AJUNTAMENT- 
Suplements de crèdit 326.701,51 € 
 Total:    326.701,51  € 

Romanent de Tresoreria 326.701,51 € 
 Total: 326.701,51 € 

 
SEGON: Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic a l’efecte de 
reclamacions i al.legacions, previst als articles 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, sense que s’hi hagi interposat cap reclamació o al.legació, 
s’entengui definitivament aprovat el cinquè expedient de modificacions de crèdit del 
pressupost de l’Ajuntament  corresponent a l’exercici 2008. 
 
L’acord va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

-------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez va començar la seva exposició indicant que el que es 
plantejava era una modificació de crèdit en la modalitat de suplements de crèdit, 
afegint que tal com havia indicat en el punt anterior, la liquidació del pressupost del 
2007 recentment aprovada denotava l’existència d’un romanent de tresoreria per a 
despeses generals de l’ajuntament de  549.648,68 €; doncs bé, d’aquest romanent se 
n’aplicava una part a la present modificació de crèdits, en un total de 326.701, 51€,  
suplementant-se determinades partides (transferències corrents a grups municipals, 
inversió en edificis –tancament obres Espai Maragall -, etc.).      
 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, el qual va 
manifestar que el seu grup tenia molt clar que en aquesta modificació de crèdits 
s’aplicava una part del romanent de tresoreria que havia quedat de l’any passat, per a 
pagar un deute que teníem sobre l’Espai Maragall, afegint que no hi havia altra remei, 
per bé que algun dia s’hauria de començar a discutir el cost que havia representat 
aquesta obra per a la nostra ciutat.        

 



 12 

 
 

9 - PLA ECONÒMIC–FINANCER CONSOLIDAT PER ACOMPLIR 
L’OBJECTIU DE L’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA. 

 
1.- Aprovar el Pla Econòmic–Financer obtingut com a consolidació dels plans individuals de 
l’Ajuntament i els seus ens municipals depenents (Organismes Autònoms i Societats 
Mercantils) per tornar assolir el reequilibri en un termini de tres anys i, en conseqüència, 
acomplir l’objectiu d’estabilitat pressupostària, d’acord amb allò que regula el RD 
1463/2007 de Reglament de desenvolupament de la llei 10/2001 d’Estabilitat Pressupostària. 
 
2.- Comunicar a la Direcció General de Política Financera de la Generalitat el Pla Econòmic 
-financer aprovat. 
  
L’acord va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (12 PSC, 1 ICV-EUiA i 1 C’s), cap en 
contra i sis (6) abstencions (3 PP, 2 ERC i 1 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez va fer l’explicació de la proposta, indicant que com els 
senyors i les senyores regidores ja coneixien, el passat ple del mes de desembre del 
2007, es va aprovar el pressupost municipal per a l’any 2008, i també ara en aquesta 
mateixa sessió, prèvia aprovació per decret de l’alcaldia, s’havia donat compte de la 
liquidació del pressupost per a l’exercici del 2007, i també en compliment d’allò 
previst pel reglament que desenvolupava la llei d’estabilitat pressupostària, era 
preceptiu en aquests dos tràmits del pressupost i de la liquidació, presentar un pla 
econòmic-financer per tal d’aconseguir en un escenari de tres anys l’objectiu 
d’estabilitat pressupostària, amb la finalitat d’impedir o frenar el creixement de la 
inversió finançada amb deute a llarg termini, tot i que calia deixar clar que l’indicador 
d’endeutament de l’ajuntament era força inferior al màxim legal del 110 % dels 
ingressos corrents. Per tant, de conformitat amb allò que s’indicava en el reglament 
abans esmentat, la Sra. Sánchez va dir que l’Ajuntament de Gavà sotmetia a 
l’aprovació del ple el preceptiu pla econòmic-financer, determinant-se en aquest totes 
aquelles mesures que en un termini de tres anys farien possible la consecució de 
l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va assenyalar que sense 
entrar en les qüestions tècniques, feina que – va dir - ja faria en el seu cas el Sr. Engli, 
calia fer esment d’una qüestió, consistent en el fet de que una mesura adoptada pel 
darrer govern del Sr. Aznar, si més no del tot discutible pel que feia al finançament 
dels ajuntaments, però mantinguda en la legislatura del Sr. Zapatero, ara es tornava a 
aplicar, la qual cosa podia justificar algun dels discursos que en aquí s’havien fet sobre 
el progressiu endeutament de l’ajuntament, etc. En qualsevol cas, el Sr. Reyes va 
indicar que, en principi, el tema de l’endeutament no el preocupava, tot i que potser en 
algun moment calia preguntar-se com s’havia produït aquest endeutament, en quin 
termini, etc., però al marge de la bondat o no de la consecució de l’objectiu de 
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l’estabilitat pressupostària, es creava un problema a l’establir unes determinades 
prioritats sobre la inversió, sobre els diferents projectes que s’havien previst. Per això, 
tota vegada que hi havien aspectes que ERC compartia respecte del que feia el govern 
municipal, encara que no respecte d’altres, la lògica portava a ERC a decantar-se per 
l’abstenció, tot i que el seu grup estava preocupat pel progrés de l’endeutament, més 
que per l’endeutament en sí mateix, i pel que feia a prioritats d’inversió i en què 
realment es gastaven els diners. 
 
Per la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va començar la seva 
intervenció recordant que en la darrera comissió informativa, el seu grup havia valorat 
positivament l’objectiu que es pretenia amb aquest pla econòmic-financer, a l’igual 
que la forma, per bé que al mateix temps, va indicar que en la reunió posterior que va 
mantenir amb la junta d’assessors del grup de CiU, aquesta qüestió es va analitzar més 
profundament, i en aquest sentit, tot i compartir l’objectiu que es pretenia, qualificant 
el pla de bo i positiu, també es generaven molts dubtes respecte de si es podria arribar 
o no a complir, finalment, en aquest ple, CiU s’inclinava per l’abstenció. 
 
 
Per la seva part el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va dir que el seu 
grup no havia disposat del temps que es necessitava per a poder fer una anàlisi acurada 
de tota aquesta qüestió, però malgrat això, no dubtaven respecte de la bondat tècnica 
del pla. Tanmateix, el Sr. Ibáñez va dir que el seu grup pensava que l’èxit d’aquest 
dependria a l’hora de la veritat, d’una banda, de les prioritats de despeses que es 
donessin, i d’altra, de la voluntat de l’equip de govern en portar-lo a terme, afegint que 
per bé que es disposés d’un pla tècnicament perfecte, si al llarg del temps aquest era 
objecte de modificació o s’havien d redactar nous plans, el que es podria intentar fer 
seria endarrerir un temps el problema. Per això, el Sr. Ibáñez va dir que el seu grup 
donava la benvinguda a aquest pla, i que la seva posició seria favorable a la proposta, 
per bé que, paral·lelament, Ciutadans volia demanar el compromís de l’equip de 
govern de fer un seguiment del mateix, amb una clara prioritat en les despeses.     
 
 
Per l’altra el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, va manifestar en primer lloc que era cert 
que la Llei d’estabilitat pressupostària va ser aprovada pel Partit Popular, però no va 
aconseguir l’aprovació d’un reglament de desenvolupament de la llei, perquè no va 
tenir temps de presentar-lo, i en aquest sentit, el Sr. Engli va dir que tothom era 
conscient de l’existència de la Llei , però que no va ser fins a finals de l’any passat, 
amb un govern socialista, que es va presentar el reglament de la llei, i que 
curiosament, quan tothom estava convençut que el reglament faria una distinció entre 
els ajuntaments que estaven molt endeutats, d’aquells que ho estaven bastant, poc o 
gens, el cert és que finalment, el reglament no va fer cap tipus de distinció, establint 
un mateix règim per tothom, amb independència del seu endeutament real. A aquests 
efectes, el Sr. Engli va dir que havia fet aquesta explicació preliminar, només pel fet 
de que no s’interpretés la seva exposició con a negativista, o que volés fer una 
exposició donant a entendre un suposat estat de fallida de l’ajuntament. Res més lluny 
de la seva voluntat, ja que a més, tampoc corresponia en aquests moments. Certament, 
el PPC de Gavà ja feia temps que venia indicant, en relació a l’endeutament, que el 
camí que seguia l’ajuntament no era l’indicat, que sense estar en una situació 
catastròfica, estàvem cada vegada més en una situació complicada, de tal manera que 
finalment, d’acord amb el reglament esmentat, ens havíem vist obligats a presentar un 
pla econòmic-financer que fos capaç de reequilibrar la situació financera de la 
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corporació. Així doncs, des d’aquesta perspectiva, el Sr. Engli va assenyalar que 
tècnicament el pla era bo, per no dir que molt bo, i en aquest sentit, va dir que tenia de 
felicitar al Sr. Interventor per la feina feta. Tanmateix però, el Sr. Engli va dir que el 
pla presentava alguns dubtes pel PPC, com per exemple, el fet de no haver trobat en 
cap moment un plantejament que portés a l’equip de govern a comprometre’s a tirar 
endavant aquest pla tal com estava establert, afegint que això l’hauria agradat de 
escoltar-ho, és a dir, que l’equip de govern no es limitava a complir amb el reglament, 
sinó que veritablement, hi havia la voluntat de resituar el posicionament econòmic-
financer de l’ajuntament i dels seus deutes. En qualsevol cas però, el Sr. Engli va dir 
que era un plantejament polític, i per tant, pel seu grup, l’important era d’entrada 
constatar per fi  l’existència d’un pla, i per això, públicament, el Sr. Engli, molt 
simplement, va demanar als membres de l’equip de govern que li fessin cas, i per això, 
des d’aquest punt de vista, va dir que els hi donava un marge de confiança, de la 
mateixa manera que amb la confiança que li donava a ell mateix el fet que durant anys 
havia anat repetint que la situació s’estava complicant cada vegada més, tornava a 
repetir una vegada més a l’equip de govern que li fessin cas. A aquests efectes, el Sr. 
Engli va dir que estava disposat a acceptar totes les variacions que es podessin 
produir, però sempre que fossin en positiu, afegint que ja havia arribat l’hora de 
començar a prendre les coses seriosament. En darrer terme, el Sr. Engli va agrair 
públicament l’elogi que li havia fet el representant d’ERC en la seva anterior 
intervenció.                       
 
 
Finalment va tornar a fer ús de la paraula la Sra. Raquel Sánchez, només per 
puntualitzar, d’una banda, que agraïa al Sr. Engli que hagués fet una lectura no 
catastrofista de la proposta d’acord; i d’altra, que la voluntat de l’equip de govern era 
donar un compliment estricte a allò que demanava el reglament de la llei d’estabilitat 
pressupostària, afegint que com que el reglament havia entrat en vigor a finals de l’any 
passat, aquest pla era el primer d’aquestes característiques que es presentava, ja que 
fins ara no s’havia de formular i presentar, sense que això volés dir tampoc que aquest 
equip de govern no tingues clar quines eren les seves obligacions, i per on havia de 
conduir l’economia i el pressupost municipal de l’ajuntament i els seus ens 
dependents, per tal d’aconseguir l’objectiu d’estabilitat pressupostària, amb 
independència de l’existència o no de l’esmentat reglament. Així mateix, la Sra. 
Sánchez va voler deixar clar que el nivell d’endeutament d’aquest ajuntament era 
força inferior al màxim legal del 110 % dels ingressos corrents, afegint que no s’hi 
arribava ni de bon tros, ja que aquest era de l’ordre del 70 %. En darrer terme, la Sra. 
Sánchez va dir que el pla que es presentava era un document tècnicament molt 
treballat, aclarint que es tractava d’un pla a tres anys, i que certament, s’intentaria 
complir escrupolosament, afegint que aquest era el compromís de l’equip de govern, 
per bé que no es podia estar de dir que també es podien donar circumstàncies, que ara 
no eren previsibles, que fessin necessària la seva adequació a les noves 
circumstancies, sense que això tingués res a veure amb una futura situació catastròfica, 
sinó molt més simplement, una adequació a les circumstancies reals que es podessin 
donar en un moment en concret. 
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PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
 

En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que no hi havia cap pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es va procedir 
directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o 
grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions 
formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Sáez va exposar que feia anys que els motoristes, a 
través d’associacions, denuncien que una gran quantitat de morts de motoristes es deuen als 
impactes amb els guardarails instal·lats a les carreteres del nostre país. Estudis realitzats 
demostren – va dir el regidor - que una velocitat de 30 km/h és suficient per arrencar un membre 
o partir una columna vertebral en cas d’accident. A molts països de la Unió Europea ja s’han 
adoptat mesures per frenar aquest tipus d’accidents, per exemple cobrint els guardarails amb 
materials que protegeixin les barres transversals, o bé omplint l’espai  que hi queda amb algun 
tipus de material. Segons el Ministeri d’Interior de l’anterior govern socialista, les morts de 
motoristes entre l’any 2006 i 2007 van augmentar un 53%. Per intentar posar fi a l’increment de 
morts causades pels guardarails, la llavors Ministra de Foment Magdalena Álvarez va declarar 
que el Govern planejava canviar 1.500 km de guardarails a carreteres estatals (això exclou les 
autonòmiques). El Grup Socialista al Senat – va afegir el regidor - va reafirmar el passat mes de 
setembre aquest compromís per dur-ho a terme abans que finalitzés el 2008, i va proposar com a 
solució tapar l’espai que queda entre la tanca metàl·lica i el terra. Com que al nostre municipi – 
digué finalment el sr. Sáez - encara hi ha molts punts on hi trobem guardarails, i no només això, 
sinó que en determinats trams de carretera se n’ha instal·lat recentment, el Grup del PP prega a 
l’equip de govern que procedeixi a canviar els guardarails que hi ha a les carreteres del nostre 
municipi que siguin competència d’aquest Ajuntament. Prega també que l’Ajuntament insti a la 
Generalitat a adoptar les mesures necessàries per modificar o substituir aquells guardarails que 
hi ha a les carreteres autonòmiques que poden afectar als veïns i veïnes de Gavà 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el Tinent d’Alcalde Sr. José Obispo  dient que 
l’equip de govern ja havia posat en marxa per iniciativa pròpia l’adequació dels guardarails en 
el sentit que vostè ens prega. Un exemple – digué - el pot trobar a la carretera del Pont dels 
canyars, tocant al Centre Emissor. Ara bé, prenem nota del seu prec que traslladarem a la 
Generalitat de Catalunya perquè continuï amb els plans de substitució dels guardarails a les 
nostres carreteres.  
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' ERC 
 
En una primera intervenció la regidora d’aquest grup, sra. Marta Jiménez, va recordar - com a 
antecedents– que el Ple municipal de 30 d’octubre de 2003 havia aprovat, per unanimitat, el 
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plànol de delimitació d’urbanitzacions d’acord amb la Llei 5/2003 de prevenció d’incendis 
forestals. Aquest acord -digué la regidora- delimitava les urbanitzacions que no tenien 
continuïtat amb la trama urbana i estaven situades a menys de 500 metres de terrenys forestals, i 
incloïa les urbanitzacions de Bruguers, la Sentiu, ca n’Espinós i can Tries. El plànol de 
delimitació es va trametre al Departament de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya. 
Amb la urbanització del sector Riera de Sant Llorenç, la urbanització de can Tries ha deixat de 
ser una urbanització aïllada, i ha passat a estar connectada i tenir continuïtat amb la trama 
urbana. Per tant, ja no li són d’aplicació les determinacions de la Llei 5/2003 pel que fa a 
urbanitzacions aïllades. Això no obstant, no hi ha hagut cap acord de ple que modifiqui el 
Plànol de delimitació aprovat l’any 2003, ni s’ha tramès al departament competent de la 
Generalitat, que sapiguem, aquest canvi d’estatus del barri de can Tries. Entenem – digué 
finalment la regidora - que procedeix  adoptar un nou acord de ple que modifiqui l’esmentat i 
posi al dia la situació urbanística de Gavà pel que fa a la protecció contra els incendis. En 
conseqüència, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana realitza el següent Prec: El Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el govern municipal a incloure, a l’ordre 
del dia del proper Ple municipal d’abril, l’adopció dels acords necessaris per actualitzar el 
plànol de delimitació d’urbanitzacions aïllades de Gavà i la seva comunicació a les 
administracions competents. 
 
El Sr. Obispo, en nom de l'Equip de Govern, va respondre que una vegada conclosa 
definitivament la urbanització, quan el projecte que incorporarà al barri de Ca Trias en el 
continu urbà de la ciutat estigui plenament consolidat, serà el moment d'adoptar les mesures i 
acords necessaris. No s'apuri, som conscients – digué el tinent d’alcalde - que Can Trias ha 
deixat de ser una urbanització aïllada. Podríem afirmar fins i tot que ha estat gràcies a la 
iniciativa d'aquest equip de govern, al seu projecte de ciutat basat en el nostre compromís amb 
la cohesió social i territorial i a eines de gestió tan adequades a les necessitats de futur reals de 
la ciutat com el Pla d’Habitatge 
        
Contestat el prec, el regidor d’ERC senyor Marcel·lí Reyes va passar a formular un segon en el 
qual, com antecedents, va dir que d’acord amb l’article 32.3 de la Llei 1/1998, de 7 de gener, de 
política lingüística, la senyalització i els cartells d'informació general de caràcter fix i els 
documents d'oferta de serveis per a les persones usuàries i consumidores dels establiments 
oberts al públic han d'ésser redactats, almenys, en català. Aquesta llei, tot sigui dit, va ser 
aprovada amb el vot contrari d’Esquerra Republicana de Catalunya, i amb el vot favorable del 
PSC. No obstant la llei, observem que la senyalització i molts rètols dels establiments 
comercials de Gavà no s’ajusten a aquesta disposició legal. El Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya a Gavà – va afegir el Sr. Reyes - entén que l’extensió de l’ús social 
de la llengua catalana no passa només per aprovar i fer complir determinacions legals, sinó 
també per una determinada política de foment i incentivació que ajudi i faciliti el compliment de 
la legalitat. Així, de la mateixa manera que, tot i no estar-hi obligat, l’Ajuntament facilita i 
fomenta el servei d’informació de proximitat a través dels seus pressupostos, dotant el 
funcionament de ràdio, televisió i premsa pròpies; o que facilita i fomenta l’associacionisme 
ètnic a través de subvencions a determinades entitats; o que facilita i fomenta la cooperació 
internacional a través de subvencions i programes específics, o que facilita i fomenta la igualtat 
de gèneres mitjançant activitats informatives i formatives específiques, actuacions amb les que 
estem totalment d’acord, creiem que també s’hauria d’implicar en el foment de l’ús social del 
català, no només a través de les actuacions que ja realitza, sinó també i específicament en 
l’àmbit de la retolació dels establiments comercials, amb l’objectiu primer d’ajudar i facilitar els 
comerciants locals a complir amb la legalitat vigent. Per aquest motiu – digué finalment el sr. 
Reyes - el Grup Municipal d’ERC presenta el següent Prec: El Grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya insta el govern municipal a implementar, de cara al proper exercici 
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pressupostari, una línia de subvencions específica per als comerciants de Gavà que vulguin 
renovar la retolació exterior dels seus comerços per adequar-la a la legalitat vigent. 
 
Abans de contestar-li --va dir per la seva part i en nom de l’equip de govern la sra. Laura 
Barrufet--  m’agradaria fer una matisació: el suport que es fa a les associacions és a les persones 
i al projecte que es presenten i no entenem , o preferim no entendre, a quines associacions fan 
referència quan parlen de “associacions ètniques”. També m’agradaria agrair-les el suport 
explícit que en fan a polítiques d’aquest equip de govern, fins i tot de la dels mitjans de 
comunicació municipals, i esperem que aquesta aprovació es vegi també reflectida en l’adhesió 
del seu grup en futures propostes. Quant a la dotació de línies de subvencions a les que vostè fa 
referència, ja hi ha línies obertes des de l'Administració Autonòmica, que és  qui té competència 
en aquesta matèria .L’equip de govern amb l'objectiu d'ajudar i facilitar als comerciants complir 
amb la legalitat vigent en matèria de retolació i l'ús del català, informa, acompanya i fa un 
seguiment des del Servei d'Atenció al Comerciant (SAC) així com des de l'OMIC i el 
departament de sanitat i consum. El passat mes de febrer van sortir els programes d'incentius al 
comerç urbà 2008 del Departament d'Innovació, Universitats i Empreses de la Generalitat de 
Catalunya, que com vostès saben dirigeix ERC. En concret, en el programa adreçat a 
establiments comercials de venda al detall i serveis personals, hi ha una línia específica que 
contempla les reformes de millora dels establiments, i aquí estaria inclòs el canvi de retolació. 
Si vostès creuen que el suport que dona aquest departament del govern català   gestionat per 
ERC no és suficient poden adreçar-se directament a ells,  i reclamar un major suport. 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec també del sr. Reyes, qui va explicar 
com antecedents que a Gavà van morir, a causa dels bombardeigs de la Guerra d’Espanya, un 
total de 16 persones, entre elles un nadó, i tres nens d’un, cinc i 12 anys respectivament. 
Precisament, el cementiri de Gavà acull – digué - un nínxol on enterraren el nadó, de cognom 
Caylà, i la seva germana de 19 anys, morta al mateix bombardeig. Fa poc, l’Ajuntament va 
posar-hi un avís amb la intenció, suposem, de desmantellar-la. Els Caylà van morir en l’acció de 
l’aviació italiana del 4 de juliol de 1938, quan una bomba va explotar al pont dels Rierals, sobre 
la riera que separava Gavà i Viladecans, i va impactar sobre la gent que fugia del nucli urbà i 
intentava refugiar-se als camps. Un total de nou persones hi van perdre la vida. Els Caylà eren 
farmacèutics, i regentaven una farmàcia a la Rambla de Vayreda de Gavà.  Al Ple Municipal del 
26 de juliol de 2007 – digué també el sr. Reyes - ja vàrem demanar la recuperació del refugi 
antiaeri de la Rambla, tan bon punt vam saber que estava a punt d’iniciar-se la redacció d’un 
projecte de reforma. Ara que s’ha comprovat que el refugi està en bones condicions, i que la 
seva recuperació amb funcions didàctiques és viable, seria bo fer un nou pas en la recuperació 
de la memòria històrica i la dignificació de les víctimes; i ho podria ser la col·locació al refugi 
d’una placa-homenatge amb els noms de les víctimes, i l’assumpció per part de l’ajuntament de 
les tasques de manteniment del nínxol esmentat, d’on fa pocs dies vam comprovar que s’havia 
tret l’avís, en cas que no apareguin familiars que se’n puguin fer càrrec. Per tot plegat, digué 
finalment el regidor portaveu, el Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya insta el 
govern municipal a col·locar, en el marc de la recuperació del refugi de la Rambla, d’una placa-
homenatge amb els noms de les víctimes gavanenques dels bombardejos de la Guerra 
d’Espanya, i a fer-se càrrec i dignificar el nínxol on hi ha les despulles de dos menors morts per 
les bombes, en cas que no hi hagi familiars que se’n facin càrrec. 
 
En relació a la qüestió plantejada per ERC, la Sra. Anna Becerra va respondre que el passat mes 
de febrer es va donar a conèixer la decisió d’aquest equip de govern, format pels grups socialista 
i el d’Iniciativa-Esquerra Unida,  de recuperar i obrir al públic el refugi antiaeri de la Rambla tot 
aprofitant les obres de reurbanització del tram final de la mateixa. Aquest – digué la tinenta 
d’alcalde - no és un fet puntual en la tasca d’aquest equip de govern, la recuperació de la 
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memòria històrica i, en concret, dels fets ocorreguts durant la Guerra Civil. Des del 1998, quan 
es reorganitza l’Arxiu Municipal, s’ha estat fent una feina de recerca i documentació constant 
sobre la història més recent de la ciutat, feina que s’ha intensificat en els darrers anys, gràcies 
també a la inauguració del Centre d’Història de la Ciutat al desembre de l’any 2005. Un dels 
temes d’interès sobre el que s’ha treballat des de Centre d’Història, entre molts d’altres, ha estat 
el dels refugis antiaeris de la Guerra Civil, parlant amb testimonis, localitzant, i documentant els 
sis refugis que sabem que es van construir a Gavà i dels quals només es conserva el situat a la 
Rambla Lluch. Això s’explica en el llibre de producció pròpia fet amb motiu de l’exposició el 
“Gavà dels anys 30”, on hi ha incorporat un mapa de totes aquestes localitzacions i que creiem 
que ha de servir perquè la nostra història més recent pugui ser estudiada i evidentment no 
oblidada. Una altra mostra d’aquest impuls en la recuperació de la memòria històrica va ser la 
convocatòria del II Premi de Recerca Josep Soler  Vidal en l’any 2006, coincidint amb la 
commemoració del 75è aniversari de la proclamació de la II República i el 70è de l’esclat de la 
Guerra Civil, sent la present edició sobre un projecte d’investigació inèdit sobre l’època 
republicana, la Guerra Civil i l’exili a Gavà, i que en aquesta ocasió ho va guanyar l’historiador 
Miquel Ruiz Carrillo, amb el treball, “Esperança i Conflicte. Segona República i Guerra Civil a 
Gavà. 1931-1939”. Per tant, la recuperació del refugi de la Rambla serà, doncs, una fita més en 
la línia d’aquest equip de govern per vetllar pel patrimoni de la ciutat i recuperar la memòria de 
la nostra història més recent. En aquesta tasca, es tindrà en compte, lògicament el record dels 
setze gavanencs i gavanenques que van perdre la vida en els bombardejos, però no només 
d’aquestes setze persones, sinó de tots i totes que van viure i patir aquells fets. Quan s’hagi 
avançat en el projecte de recuperació d’aquest espai, es podrà valorar la millor manera de fer 
aquest reconeixement explícit. Gavà va patir cinc bombardejos, que en total van provocar setze 
morts. Els dies en que Gavà va ser bombardejada van ser: el 16 de març, el 30 de juny, el 4 de 
juliol, el 6 de novembre i el 3 de desembre de 1938. Referent a uns altres fets, la recuperació 
dels cossos dels gavanencs que es troben a la Fossa de Gurb ja va ser anunciat per l’Alcalde en 
el seu discurs de gavanencs, que era voluntat d’aquest equip de govern de fer realitat que 
tornessin a la serva localitat d’origen, des de llavors s’està treballant a tots els nivells per fer-ho 
possible i ara gràcies a l’aprovació de la Llei que el govern de la Generalitat ha tirat endavant, 
facilitarà que aquesta tornada sigui possible aviat. Per acabar dir-li que a l’igual que se li 
contestarà per escrit a la seva pregunta de registre d’entrada 2692, de 25 de febrer de 2008, el 
govern local coneix la situació del nínxol mencionat. No està previst el desmantellament del 
mateix i en l’actualitat la làpida negra està ben cuidada i en la qual apareix el nom de Rosa 
Caylà, considerem que per ara no requereix de cap tractament especial. Una altra cosa és la 
possible decisió d’instal·lar qualsevol element d’homenatge d’aquestes víctimes, que en tot cas 
està pendent d’estudi i que es farà en el moment que pertoqui, a l’igual de la resta d’accions que 
he anat esmentant. 
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així la sra. Jiménez va recordar que a 
la sessió de la Junta de Govern Local de 26 de desembre de 2008 havia estat aprovada la Carta 
Europea per a la igualtat de dones i homes a la vida local.  Aquesta carta – digué la regidora 
d’ERC - va ser presentada al final de l’assemblea general del Consell de les Regions i Municipis 
d’Europa celebrat a Innsbruck el 10 de desembre de 2006. En aquella presentació, la presidenta 
del comitè de dones representants electes locals i regionals, Vicenta Bosch Palanca, va explicar 
que la Carta és «un document polític i també un instrument polític», i va fer una crida «a tots els 
representants electes locals a signar-la». Es dóna la circumstància – va afegir - que l’aprovació 
de la Carta per part de la Junta de Govern Local, en què no hi tenen veu ni vot quatre dels sis 
grups del plenari, impedeix a la resta de grups municipals d’adherir-s’hi i impossibilita fer 
realitat la crida realitzada a l’assemblea del Consell de les Regions i Municipis d’Europa, és a 
dir, que tots i totes els representants electes municipals tinguem l’oportunitat d’adherir-nos-hi. 
De fet, l’adhesió de tots els representants electes locals només es pot produir si la Carta passa a 
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aprovació del Ple Municipal. En conseqüència, digué la sra. Marta Jiménez, el Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya demana que sigui inclòs a l’ordre del dia del proper Ple 
Municipal l’aprovació, si escau, de la Carta Europea per a la igualtat de dones i homes a la 
vida local, mitjançant una declaració política promoguda pel govern municipal.  
 
Respecte al prec plantejat pel Grup Municipal d’ERC el Sr. Víctor Carnero va dir que es  
donaria resposta a la propera sessió plenària. 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, també la Sra. Marta Jiménez, va exposar que  el 
passat divendres 20 de febrer, segons havien tingut notícia, un parell de joves amb estètica 
neonazi van arribar en actitud clarament provocadora davant la mesquita situada al carrer de 
Viladecans, i amb un megàfon – digué la regidora - van començar a increpar els assistents a la 
pregària setmanal, amb insults i amenaces durant uns minuts. No ens consta que cap força 
policial tingués temps d’intervenir ni de resoldre aquesta provocació. Per això, digué la sra. 
Jiménez, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya pregunta: 1.- Té coneixement 
el govern municipal dels fets exposats? S’ha interposat algun tipus de queixa, avís o denúncia 
per part de la comunitat musulmana congregada a la mesquita en relació a aquests fets? 2.- Té 
constància el govern local de l’existència d’altres fets o provocacions xenòfobes semblants a 
Gavà? 3.- En cas afirmatiu, quines actuacions s’han adoptat, o quines es pensen adoptar, per 
evitar aquestes provocacions en el futur, i especialment per evitar que a Gavà es produeixi algun 
tipus de violència o enfrontament par raó de religió, raça o procedència? 4.- En cas negatiu, ara 
que hem informat dels fets, quines actuacions es pensen portar a terme? 
 
Va respondre la qüestió plantejada per ERC el Sr. Obispo dient que el govern municipal no 
tenia constància de que els fets que descrivia en els antecedents de la pregunta hagin ocorregut. 
De fet, va dir el Tinent d’Alcalde ni la Policia Municipal ni els Mossos d’Esquadra tenen 
coneixement algun respecte de que l'incident de caràcter xenòfob que relata s'hagi produït. I 
responent a la pregunta de quines actuacions portaríem a terme en el cas hipotètic que 
s'haguessin produït, o que es produïssin en el futur, només puc dir-li --va afegir-- que la Policia 
Municipal i els Mossos d’Esquadra actuarien amb tota la contundència dintre del marc legal 
vigent. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
En una primera intervenció el Sr. Castellano va exposar que el grup municipal de CiU era 
coneixedor de la problemàtica en relació al pàrquing per a vehicles industrials de mitjà i gran 
tonatge que disposa Gavà en aquests moments, doncs – digué el regidor - la seva capacitat no es 
correspon a les necessitats que avui per avui exigeix el nostre sector local de transport industrial 
o professional. Era per aquests motius que pregava l’equip de govern que analitzi la situació 
esmentada anteriorment i pugui desenvolupar un projecte de millora i àmpliament de la zona 
reservada per aquest servei a la nostra ciutat. 
 
Sobre aquest prec el Sr. Víctor Carnero digué que el problema al que es feia referència, més que 
un problema local, tenia una dimensió metropolitana, com a mínim. En aquest sentit, 
l’Ajuntament de Gavà – va afegir el tinent d’alcalde - manté des de fa molts anys un equipament 
destinat a l’aparcament de vehicles pesats d’aproximadament 200 places. Entenem que la nostra 
quota de solidaritat està més que complida. És en aquest marc metropolità on es deuria resoldre 
un problema que afecta a la mobilitat general, que té molt a veure amb l’economia i les 
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infrastructures i que només, des d’una visió molt més ampla, que l’estrictament local, pot 
contemplar-se una solució. 
 
Novament el Sr. Castellano, en una a segona intervenció, digué que el benestar dels ciutadans de 
Gavà a nivell de serveis sanitaris no es troba equiparat al d’altres ciutats del nostre entorn, a 
l’alçada de la quantitat d’ofertes i serveis mèdics que avui en dia s’ofereixen als seus usuaris. 
No és de justícia -va afegir- que un gavanenc hagi de traslladar-se fins a Castelldefels per a 
realitzar-se depèn de quines proves mèdiques com ara radiografies doncs el seu ambulatori de 
zona (CAP) no disposa d’aquests serveis imprescindibles. És per aquests motius que formulava 
un prec en el sentit d’instar a l’equip de govern que intercedeixi davant les altres 
administracions públiques, competents en aquests afers, per avançar en la millora i el benestar 
dels serveis sanitaris oferts a Gavà i aconseguir un correcte funcionament i servei davant els 
nostres ciutadans. 
 
Sobre aquest prec el Sr. Benet Castillejos digué que, com que imagino que vostè ja sap, i si no 
ho sap ja li informo, fa més d’un anys que  tenim compromès amb la Conselleria de Salut, la 
construcció del tercer CAP que disposarà, entre d’altres, dels serveis de radiologia i 
rehabilitació per evitar que cap gavanenc ni gavanenca  hagi de desplaçar-se enlloc per rebre 
determinada atenció sanitària. De fet, en aquest mateix sentit, ja fa més d’un any que el CAP 1 
de la nostra ciutat va incorporar el servei d’ecografies. Per tant, entenem que el present i futur 
immediat en matèria de salut pública de Gavà és força positiu. Gavà tindrà, en el termini de cinc 
anys aproximadament, quatre centres de salut públics per a un total d’aproximadament 55.000 
habitants. Serà doncs el moment de comparar amb d’altres poblacions del nostre entorn amb 
més població i menys serveis mèdics públics.  
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el Sr. Castellano digué que la 
situació que avui vivim en relació al dret a l’habitatge es catastròfica sobretot per als joves, però 
és especialment preocupant per al col·lectiu de joves que pateixen deficiències físiques i 
psíquiques. L’Administració – va afegir - ha començat a reaccionar tard i l’única esperança és 
que, durant els propers anys, el número d’habitatges protegits s’incrementi considerablement 
així com els condicionants legals per a poder accedir-hi. És per aquests motius que es prega a 
l’equip de govern tingui molt present la necessitat d’atendre especialment el col·lectiu de joves 
amb disminució física i psíquica davant el seu dret al primer habitatge, i per tant, contacti i 
pugui conjuntament amb les associacions representatives d’aquests joves, iniciar programes i 
projectes per introduir dins les noves promocions a la nostra ciutat, percentatges d’actuacions 
que protegeixin aquests afectats i afavoreixin la seva emancipació. De la mateixa manera, tenir 
present la creació de centres lúdics per aquest col·lectiu, amb la finalitat de col·laborar en la 
seva realització personal i social.  
 
El sr. Xavier Esteban, en relació a aquest prec de CiU, va dir que l’equip de govern ha estat, és i 
serà sempre molt sensible a les necessitats dels seus ciutadans i ciutadanes, i especialment amb 
aquells col·lectius amb més dificultats. L’Ajuntament de Gavà, en la seva activitat promotora 
d’habitatge públic, té molt en compte l’acompliment de la normativa referida a  habitatges per a 
persones amb discapacitats. En cadascuna de les promocions, es fan les reserves d’habitatges 
adaptats acomplint estrictament les condicions de disseny exigides per la legislació. A la 
promoció de la Riera de Sant Llorenç, per exemple, tenint molt present les necessitats d’aquest 
col·lectiu,  els habitatges adaptats realitzats han estat 5. També ens cal recordar que respecte de 
la demanda de creació de centres lúdics per a col·lectius amb discapacitats,  l’equip de govern 
va apostar fermament en aquest sentit, creant al final del passat mandat el centre d’entitats 
socials, a més de recolzar de forma contínua els programes i activitats que aquestes entitats 
desenvolupen en el sentit de vostè ens prega.  
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La quarta intervenció del portaveu de CiU va anar referida a l’accés de la comunitat de veïns del 
Km 14 de l’Autovia, i així el Sr. Castellano va exposar que aquest Grup Municipal de 
Convergència i Unió havia atès la comunicació dels veïns de la comunitat corresponent al Km. 
14 de l’Autovia de Castelldefels, Bloc C de Gavà on – digué - ens exposen que després de més 
de trenta anys accedint amb els seus vehicles particulars al seu recinte privat directament per 
l’autovia, aquest accés ha estat tancat fixant una tanca i guardarails sense cap tipus de 
comunicació prèvia. És per aquests motius que – va afegir el sr. Castellano - es formula la 
següent pregunta: - S’ha donat una resposta legal després que els veïns es dirigissin 
personalment als Serveis d’Urbanisme d’aquest Ajuntament?. -Davant el dubte de competència 
sobre tal execució entre l’Ajuntament de Gavà i el MOPU, aquests dos organismes han 
mantingut comunicació per tal de protegir els interessos dels i les ciutadanes de Gavà d’aquesta 
comunitat, sigui entre ells, ja sigui amb els propis afectats? - S’ha revisat per part d’aquest equip 
de Govern, que essent l’accés oficial de la citada comunitat, el número vuit del Carrer Gregal, 
aquest pugui ser transitat amb totes les garanties i no existeixi cap cadena (obstacle que podem 
localitzar al camí agrícola que hi dóna accés) que no impedeixi tal pas als veïns, doncs 
actualment han d’accedir a la seva propietat per una tercera porta a les referides anteriorment ja 
que és l’última opció possible? - Es té en compte, que en cas d’incendi forestal o de habitatges 
dins l’entorn, cap dels accessos actuals, si no és pel que ha estat tancat de l’Autovia, no 
garanteixen l’accés dels camions de bombers, com s’ha demostrat segons antecedents de foc en 
alguns pins? - Es coneix que reunint la mateixa situació urbana del recinte situat a l’altra costat 
de l’autovia i que pertany a un càmping, en aquest cas no s’ha procedit a l’anul·lació del seu 
accés directe per l’Autovia de Castelldefels? -Aquest Grup Municipal de CiU, espera que 
l’equip de Govern de l’Ajuntament de Gavà revisi l’estat d’aquesta propietat i en el proper Ple 
Municipal respongui d’allò que conegui, i en tot cas, abans o durant el proper Ple Municipal del 
mes d’abril, rebi les observacions oportunes millorades en benefici del benestar d’aquests veïns 
del barri de Gavà Mar. 
 
Responent la pregunta de CiU el Sr. Obispo digué que l’equip de govern ja havia posat en 
marxa per iniciativa pròpia l’adequació dels guardarails en el sentit del que es pregava. Un 
exemple -  va afegir - el pot trobar a la carretera del Pont dels canyars, tocant al Centre Emissor. 
Ara bé, prenem nota del seu prec que traslladarem a la Generalitat de Catalunya perquè continuï 
amb els plans de substitució dels guardarails a les nostres carreteres. 
  
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir també en una pregunta, a  la part 
expositiva de la qual el Sr. Castellano deia que l’Associació de Veïns del Barri de La Sentiu va 
presentar instància a aquest ajuntament amb Núm. de registre 17500 i data 24/11/06 exposant 
tota una sèrie d’observacions referents a diferents necessitats urgents i imprescindibles per al 
benestar del seu barri. Que posteriorment, van presentar una altra instància amb Núm. de 
registre 1500 i data 31/01/08, on després de més d’un any natural, aquelles necessitats o 
problemàtiques del barri segueixen sense ser ateses. És per aquests motius que es formulava la 
següent pregunta: - És cert que prop de la vintena de punts d’intervenció diferents, alguns d’ells 
de màxima rellevància, només s’ha procedit per part d’aquest equip de Govern, a executar un 
lloc per poder jugar la mainada i prou, malgrat tota una impressionant exposició de projectes 
que els varen oferir en un Pla de Millora de Barris? - És cert, que aquest Govern Municipal no 
ha actuat mínimament en atendre la preocupació dels veïns referent a reduir la velocitat dels 
vehicles, els cada cop més freqüents circuits temeraris per part de gent que no és conscient de la 
perillositat i s’aprofiten d’unes vies poc vigilades a Gavà i allunyades del seu casc urbà, nous 
passos de vianants, nous contenidors davant la insuficiencia dels existents, la revisió del 
funcionament de la depuradora que els provoca olors molt desagradables, problemes a la xarxa 
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de clavegueram, la senyalització urbana del barri com ara les plaques amb els noms dels carrers, 
panells informatius d’itinerari o d’expressió ciutadana i així podríem proseguir...? - És conscient 
aquest equip de govern, que el transport públic al barri de La Sentiu és actualment injust i 
provoca greuge comparatiu respecte als seus veïns, com a contribuents davant altres barris de la 
ciutat, amb horaris no coherents amb la necessitat, que els estudiants depenen dels seus 
familiars per poder desplaçar-se diàriament i que la parada de bus, situada en un lloc sense cap 
tipus de porxos, ni comerços ni cap altre element “protector”, no disposa de cabina per protegir-
se de les inclemències del temps? - Coneixen la perillositat del recinte de barbacoes, on en més 
d’una ocasió s’ha près foc durant la nit als pins, doncs les brasses no han estat ben apagades o 
fins i tot s’ha permès fer foc de nit, que falta una normativa d’ús exposada al lloc, més control i 
seria positiu la presència de figures com ara els Agents Cívics sobretot cara a l’estiu? - Per 
finalitzar, consideren del tot ètic, que l’import de l’EMT s’hagi apujat als veïns del barri de La 
Sentiu un 100% en els darrers anys i visquin la falta de serveis que viuen, i que l’espai cedit 
com a seu social, per l’Ajuntament de Gavà a l’Associació de Veïns sigui de minúscules 
dimensions, mig habitable i mig magatzem municipal i que no disposi ni d’un mínim lavabo? - 
S’ha exposat i / o consultat amb els veïns els projectes de properes actuacions de l’Ajuntament 
de Gavà en aquest barri i es considera tenir present ampliar’ls-hi aquests serveis municipals ? 
 
Li va respondre el Sr. José Obispo qui digué que el Pla de Millora de Barris s'estava consolidant 
com una eina útil i eficaç per a millorar la qualitat de l'espai públic de la nostra ciutat, però – va 
afegir - per desgràcia les limitacions pressupostàries i de capacitat de gestió obliguen a prioritzar 
determinats projectes. La priorització no és la negació de la necessitat sinó la conveniència de 
solucionar-la amb més o menys urgència. És necessari entendre que les observacions fetes pels 
veïns de La Sentiu respecte del seu barri, seran sempre considerades necessitats urgents i 
imprescindibles per ells mateixos i tingudes en compte per aquest equip de govern. Ara bé, 
l'obligació del govern municipal és identificar i prioritzar les necessitats urgents i 
imprescindibles del conjunt de la ciutat. En el cas concret de les comunicacions que vostè 
esmenta en l'exposició de la seva pregunta, crec que convindrà que la reiteració en les demandes 
no és un indicador per valorar si han de ser tingudes en compte o no. En molts casos ja hi ha 
hagut resposta per la nostra banda, encara que segurament no en el sentit desitjat pels veïns. I 
respecte d'aquelles que encara no han estat contestades, ho estaran, per escrit, de forma 
presencial o sent executades directament, com fins  ara ha ocorregut. Però si d'alguna cosa 
estem orgullosos al referir-nos al Pla de Millora de Barris és del fet que la totalitat dels projectes 
han estat consensuats, explicats i analitzats amb els representants veïnals. Miri fins a quin punt 
ha estat així que els propis veïns i veïnes de La Sentiu van decidir la ubicació del parc que es va 
portar a terme en el barri en la fase anterior del Pla de Millora de Barris i que no era la prevista 
inicialment. Aquesta segona fase no serà una excepció. Lamentem que vostè utilitzi qualificatius 
com “injust” o parli de  “greuges comparatius” per a referir-se al transport públic en La Sentiu i 
oblidi que, gràcies als esforços d'aquest equip de govern, el Gavà Bus arriba ara al barri de La 
Sentiu. També a Ca N'Espinós, recordi, on tampoc arribava. De fet, seguim treballant en la 
millora del transport públic com demostren les gestions realitzades per l'alcalde de Gavà per a 
remodelar l'estació de rodalia, o la instal·lació de 4 noves marquesines aquests anys en la ciutat. 
I pensem seguir treballant en aquesta mateixa línia amb més intensitat si cap. També em sorprèn 
una mica la seva concepció del que és ètic i del que no ho és. Vostè sap que l'impost metropolità 
ho paguem tots, sense excepció. I també sap que l'Impost sobre Béns Immobles (IBI) és 
l'indicador de referència per a calcular la taxa. A partir d'aquí, Sr. Castellano, a nosaltres ens 
sembla del tot ètic la proporcionalitat en els impostos. A més, l'impost en qüestió ha facilitat, 
per exemple, implantar la unificació tarifaria, propiciar tarifes especials i reduïdes per a sectors 
de població determinats o incorporar millores en els serveis del transport metropolità per a 
afavorir la interconnexió i la intermodalidad o la subvenció en part del cost del servei del Gavà 
Bus. Per altra banda, i malgrat que vam parlar bàsicament de percepcions, puc oferir-li dades 
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que demostren que la presència del radar municipal en diferents carrers i vies de la ciutat s'ha 
demostrat com una eina dissuasòria molt eficaç. També en la carretera de La Sentiu. Sabem que 
encara queda molt per fer. No només en La Sentiu, també en Ca N'Espinós, en Ca Tintorer, a 
Gavà Mar, en el Centre... En definitiva, en el conjunt de la ciutat. Però no serà aquest govern qui 
faci promeses que no es puguin complir. Per les raons que siguin: perquè no convenen, perquè 
no es poden portar a terme o perquè són inviables. Tenim un projecte de ciutat i continuarem 
explicant-lo a la ciutadania, propiciant la participació dels veïns i veïnes de Gavà en les 
decisions que puguin afectar al futur de la ciutat. Projecte a projecte, amb els seus corresponents 
perquè. Com sempre hem fet i com continuarem fent. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer, el regidor de C’s, donat que – digué - s’està duent a terme una intervenció a les 
dutxes del Passeig Marítim de Gavà i donat que, per falta de mobiliari adient, moltes persones 
es veuen obligades a deixar les seves pertinences (tovallola, samarreta, etc.) al terra o al damunt 
de les papereres mentre es dutxen, amb el conseqüent risc sanitari, es prega es facin les gestions 
necessàries a l’organisme corresponent (AMB) per tal que s’instal·lin elements de mobiliari 
urbà per poder deixar les coses a prop seu, sense haver-les de col·locar a terra o al damunt de les 
papereres, mentre s’utilitzen les dutxes.  
 
Com vostè ja sap – va dir el Sr. Obispo respecte d’aquest prec del sr. Ibáñez - estem patint una 
greu situació de sequera que ha propiciat, amb l’adhesió de l’Ajuntament de Gavà, la decisió per 
part de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de que enguany no estiguin 
operatives les dutxes a les platges metropolitanes. En tot cas, l’equip de govern valora molt 
positivament la gestió del litoral metropolità a càrrec de la Entitat Metropolitana de Barcelona 
tant pel que fa a la neteja i manteniment com pel que fa als serveis. També respecte del 
mobiliari urbà, que serà el mateix a la platja de Gavà que a la resta de platges metropolitanes. 
De totes maneres prenem nota del seu prec. 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el Sr. Ibáñez, donat que – va 
dir - fa uns dies vam rebre, per fi, el carnet de regidor, mesos després d’haver fet la fotografia, i 
donades les característiques del mateix, preguntava: Per què no s’ha fet la identificació de 
Regidor igual que la de la resta de treballadors amb una targeta de plàstic amb banda 
magnètica?. 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero  dient que per fer les acreditacions dels regidors i regidores 
els serveis tècnics van utilitzar com a material el paper extra white de 270 gr., ja que van 
considerar que era el més adient per les acreditacions, tenim en compte que és el paper 
corporatiu de l’Ajuntament de Gavà. Les targes de plàstic – va afegir - dels 
treballadors/treballadores amb la banda magnètica que vostè assenyala, són d’aquest material 
per poder fitxar a les màquines de control d’horari.  
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez- va formular oralment una darrera 
pregunta o prec, en relació també amb el mobiliari de la platja a càrrec de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, que per raons de procediment es veia obligat a fer-la en aquests moments i 
oralment. En aquest sentit es va referir a que els que tenien la sort de poder passejar sovint pel 
Passeig Marítim havien passat de la il·lusió de veure com l’AMB estava col·locant una nova 
dutxa (per tal de – pensaven - solucionar el problema de les cues que a l’estiu es formen a l’hora 
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d’anar a dinar) a la decepció de veure com un cop instal·lada la nova es treia la anterior que – 
igualment creien - estava en un correcte estat de funcionament i manteniment. Era per aquest 
motiu que pregava a l’equip de govern traslladés a l’AMB la pregunta de quina era la raó 
d’aquesta actuació. 
 
El sr. Alcalde digué al sr. Ibáñez que li respondrien en la propera sessió plenària.  
 

 
DECLARACIONS POLÍTIQUES 

 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 

D’INICIATIVA-ESQUERRA UNIDA PER UN ESTAT LAIC. 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’ICV-EUiA,  per 
un Estat laic, declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment 
votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER. Demanar a l’Estat Espanyol la revisió dels acords amb la Santa Seu.  
 
SEGON. Demanar a l’Estat Espanyol la revisió política dels concerts educatius. 
 
TERCER.  Demanar a l’Estat Espanyol l’autofinançament de les Esglésies, revisant els 
privilegis econòmics i fiscals que gaudeixen. 
 
QUART. Demanar a l’estat espanyol que a totes les administracions i institucions públiques 
s’estableixin nous reglaments laics al procediment d’inauguracions, preses de possessió etc.  
 
CINQUÈ. Demanar a l’Estat Espanyol la mateixa consideració vers a totes les religions de tal 
manera que es mantinguin les relacions de cooperació tant amb l’Església Catòlica com amb les 
altres confessions de l’Estat Espanyol.  
 
SISÈ. Informar d’aquests acords al Govern Espanyol, als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Congrés de Diputats i a la ciutadania de Gavà a través 
dels mitjans de comunicació. 
 
L’acord va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (12 PSC, 2 ERC i 1 ICV-EUiA), un (1) en 
contra (CiU) i quatre (4) abstencions (3 PP i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Després de la lectura de la Declaració Política per part del Sr. García Galceran, va fer ús de la 
paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual va començar la seva 
intervenció indicant que, d’una manera ràpida i senzilla, respecte de cadascun dels punts que es 
proposaven en la part resolutiva de la declaració, el seu grup estava d’acord amb el primer 
d’ells, assenyalant que, certament, caldria una revisió dels acords amb la Santa Seu; respecte del 
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segon, va dir que el seu grup no podia compartir el fet de demanar a l’Estat espanyol la revisió 
política dels concerts educatius; pel que feia al tercer, mitjançant el qual es demanava 
l’autofinançament de les esglésies, el Sr. Ibáñez va dir que això en tot cas s’hauria de demanar a 
les esglésies, però no pas a l’Estat, afegint que en relació a l’església catòlica, i en especial si 
això comportava la revisió dels privilegis fiscals i econòmics de que aquesta gaudia, era una 
qüestió molt delicada, ja que calia considerar que Espanya i tota Europa tenia un origen i una 
tradició catòliques, i en aquest sentit, només calia veure com qualsevol dels aquí presents, o al 
menys la major part, quan anàvem a fer turisme, fos el lloc que fos d’Europa, inevitablement 
anàvem a veure la catedral, les catacumbes, l’església, etc. , de tal manera que intentar separar 
quirúrgicament una cosa de l’altra, era prou delicat, sense que es podés demanar d’una manera 
tant dràstica, atès que tenia moltes implicacions; d’altra banda, i en relació al quart punt, el Sr. 
Ibáñez va dir que demanar que en els procediments d’inauguracions, preses de possessió, etc., es 
separés d’una manera molt més rigorosa església d’Estat, ho consideraven molt encertat; i 
finalment, el fet de demanar a l’Estat espanyol la mateixa consideració per a totes les religions, 
era una cosa que en un estat laic havia de ser un principi ètic i un principi a respectar per 
tothom. Per això, va dir el Sr. Ibáñez, atès que hi havien punts de la declaració respecte dels 
quals Ciutadans hi estava d’acord, i d’altres que no compartien, el seu grup no podia adherir-se 
a la declaració, i en la seva conseqüència, el seu posicionament seria el de l’abstenció.       
 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, indicant que, a 
títol personal, podia coincidir amb el Sr. García Galceran amb una crítica als pronunciaments de 
la Conferència Episcopal Espanyola, als quals el Sr. Castellano qualificar de absolutament 
lamentables, afegint que fins i tot el mateix Pare Abad de Montserrat s’havia adreçat al Vaticà 
per tal de aquest intervingués, però això no portava a que s’introduís en aquesta declaració el fet 
de que totes les religions a l’Estat espanyol haguessin d’estar tractades per igual, és a dir, que 
mentre des d’una perspectiva d’igualtat de confessions religioses, això havia de ser així, d’altra 
banda, va demanar al Sr. García Galceran que fes una reflexió a propòsit del fet de si a Espanya 
o a Catalunya hi havia el mateix percentatge de ciutadans i ciutadanes que manifestaven o 
professaven la fe catòlica, respecte de la religió musulmana o la tibetana, i per tant, atesa la gran 
diferència existent entre unes i altres, en la seva opinió el tracte no podia ser mai exactament 
igual, i ja no només per una simple qüestió de quantitat, sinó també per una qüestió de cultura 
històrica pròpia, cristiana, a nivell no de fe, sinó de cultura cristiana de la qual procedíem, atès 
que no només la lletra o els noms, sinó que moltes de les coses que fèiem habitualment a diari 
procedien d’aquesta cultura. Finalment, el Sr. Castellano va dir també que la declaració 
introduïa l’element de les escoles concertades, sense tenir en compte que es contradeien, atès 
que coneixia a molts més regidors i regidores de les anomenades esquerres, socialistes o 
comunistes que portaven als seus fills a les escoles concertades que no pas a les públiques. Per 
tant, el Sr. Castellano va dir que el grup municipal de CiU votaria en contra d’aquesta declaració 
política. 
 
 
Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, va dir que sempre s’aprenien coses 
noves, i sempre es formulaven suggeriments que a un li aportaven riquesa personal, i en aquest 
sentit, va manifestar que començaria per una qüestió en la qual no hi havia pensat mai, indicant 
a aquests efectes que com que viatjava bastant i li agradava molt fer turisme cultural, en una 
propera sortida pensava visitar les catacumbes de la COPE, i si els Déus ho volien o ho 
permetien, també el futur mausoleu de Federico Jiménez Losantos. Així les coses, el Sr. Reyes 
es va preguntar a si mateix si tot això que havia dit tenia alguna cosa a veure amb la qüestió que 
ara es tractava, o si algú es podria preguntar si estava o no desbarrant un xic, responent-se que 
no, que el que deia era absolutament coherent, ja que amb independència del fet de que 
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cadascun dels presents podia estar d’acord amb una part de la declaració i mostrar la seva 
disconformitat amb altres parts, el cert era que hi havia una qüestió que feia que el grup d’ERC 
donés suport a la declaració, que no era altra que la d’admetre que, en el fons, hi havia una 
situació de privilegi de l’Església catòlica que no s’aguantava en un sistema democràtic, com es 
manifestava amb el fet de que en aquesta qüestió es barrejaven qüestions lligades amb el culte, 
amb la seva activitat ordinària com a confessió religiosa o la seva activitat benèfica, amb altres 
qüestions alienes com per exemple l’ensenyament, absolutament qüestionable en un estat 
democràtic quan aquesta es confonia amb un negoci, en adoctrinament o en no complir les lleis, 
i això al marge d’altres qüestions, com per exemple, la de com justificar el finançament amb un 
fenomen com el de la COPE, preguntant-se com era possible que aquesta emissora estès per 
sobre del bé i del mal i que a diari estès llençant crides, insults o provocacions contra parts de 
l’Estat espanyol,  contra persones amb càrrecs escollits democràticament i que, a la vegada, 
aquesta emissora fos pràcticament intocable, preguntant-se que si això ho fes un iman local, 
quan de temps trigaria en estar tancada per fonamentalisme. Hores, va dir. Així mateix, el Sr. 
Reyes va manifestar que, com que es tractava de la COPE, que estava sota el paraigües de la 
Conferències Episcopal espanyola, barra lliure, fomentant-se la xenofòbia, l’homofòbia, la 
catalonofòbia, atacs personals, etc., sense que passés res, llevat d’alguna multa de tant en tant, 
tot i que amb el fet de “pasar el cepillo” del domund ja n’hi havia prou; i això, suposant que les 
arribessin a pagar, cosa que dubtava. Precisament per això, atès aquest estat de coses, calia 
replantejar-se seriosament el tema del finançament de l’església, amb el benentès que si aquesta 
no s’autofinançava, era degut al fet que la finançàvem amb els diners de tots, i a més continuava 
gaudint de les prebendes del finançament a càrrec de tots nosaltres  i a més, sense pagar 
impostos, la qual cosa sonava realment a feudal.          
 
 
De la seva part el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va dir que no acostumava a intervenir en 
aquestes qüestions, però que anant a l’important, el que calia valorar sobre tot era la llibertat 
d’expressió, i que dins d’una mínims i uns màxims, aquesta s’havia de respectar. En aquest 
sentit, va dir el Sr. Llobet, després d’haver escoltat les intervencions de diversos companys de 
consistori, semblava com si al final es pretengués coartar la llibertat d’expressió d’altres 
persones, quan calia distingir entre mitjans públics i privats, i que gràcies a una cosa que es deia 
dial, un podia anar canviant d’emissora quan volgués, de tal manera que tot era tant bàsic om dir 
que si t’agradava l’escoltaves, i si no, canviaves d’emissora. Altra cosa, va dir el Sr. Llobet, eren 
els mitjans públics, que havien de mantenir una posició de neutralitat, però en el cas d’un mitjà 
privat, si l’escoltaves i t’agradava, bé, però pel contrari, si l’escoltaves i no t’agradava, i a més 
et podies considerar ferit pel seu contingut, sempre hi havia la possibilitat de denunciar-lo pels 
mitjans legals. En aquest sentit, el Sr. Llobet va dir que escoltava la COPE, que evidentment 
que no era l’únic mitjà que escoltava, però que sí que ho feia, voluntàriament, afegint a la 
vegada que no s’identificava amb cap de les expressions que en aquí havia escoltat. A aquests 
efectes, el Sr. Llobet va demanar una mica de respecte per aquelles persones que escoltaven la 
COPE voluntàriament, afegint que si algú havia pensat que el millor seria que la tanquessin, ell 
va dir que pel contrari, no se li havia passat mai pel cap de tancar cap emissora ni cap mitjà de 
comunicació privat. D’altra banda, va demanar també respecte a les institucions, ja que la 
Conferència Episcopal representava a qui representava, però no era una institució pública, i per 
tant, els feligresos ja sabrien en el seu cas que haurien de fer, però en aquí estàvem en una 
institució pública, en un ple de l’ajuntament, i no entenia què havíem de dir o deixar de dir 
sobre la Conferència Episcopal Espanyola, una associació privada amb la qual s’hi podia estar 
no d’acord, com si ara en aquí parléssim d’una associació islàmica i opinéssim sobre el que dita 
associació pensava o deixava de pensar, reiterant en definitiva que no entenia perquè en el ple 
s’havia de parlar del que pensava una associació privada. En tot cas, el Sr. Llobet va dir que 
seguint el que pensava el seu grup sobre les declaracions polítiques, com d’altra banda ja era 
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prou conegut, va dir que la seva posició seria la de l’abstenció, però això no l’impedia de dir que 
considerava que aquests debats de vegades eren poc edificants, més aviat de carrer, però no del 
ple. Certament -va dir el Sr. Llobet- podia entendre el debat en relació al finançament, però 
precisament d’això poc se n’havia parlat, i encara que va indicar que personalment, era partidari 
de mantenir el concordat, d’altra banda, va manifestar que no entenia com el debat havia derivat 
cap a un atac a altres persones o a altres institucions, les opinions de les quals es podien 
compartir o no, però que calia respectar. 
 
Va intervenir el Sr. Alcalde, només per puntualitzar al Sr. Llobet que també dins de l’àmbit de 
la llibertat d’expressió, tothom tenia dret a dir la seva, a expressar la seva opinió, i que malgrat 
algunes al·lusions personals, fet aquest que podia ser una mica més complicat i que millor no 
fer-les, en qualsevol cas calia també respectar. 
 
 
Va respondre el Sr. Llobet indicant que quan parlava sobre la llibertat d’expressió, no ho deia 
pel Sr. Reyes, ja que evidentment el Sr. Reyes o el Sr. Ibáñez tenien dret a dir el que volguessin, 
sinó que ho deia en el sentit de que era un dret de tothom, sense excepció. 
  
 
De la seva banda, la Sra. Raquel Sánchez, en nom del grup municipal socialista, va avançar  el 
vot a favor de la declaració política presentada per ICV-EUiA, afegint però que malgrat el 
posicionament favorable del seu grup, sí que volia destacar el treball del partit socialista durant 
aquesta legislatura, per tal de clarificar les relacions entre l’Estat i l’Església catòlica i la resta 
de les diferents Esglésies i confessions religioses, tot això en base al principi de 
aconfessionalitat, com a requisit bàsic per la convivència lliure i respectuosa de les diferents 
conviccions i creences religioses pròpies d’una societat plural i democràtica. Així mateix, la Sra. 
Sánchez  va dir també que l’expressió d’opinions i el dret a la crítica era consubstancial a la 
democràcia i que en aquest sentit, l’església, tenia els mateixos  drets que la resta de ciutadans. 
Ara bé, el partit socialista volia deixar clar que aquestes opinions no podien vulnerar el respecte 
degut a dos poders legítims com eren el Govern i el Parlament. En qualsevol cas, la Sra. Raquel 
Sánchez va manifestar que li agradaria de fer una petita ressenya de quines havien estat les 
actuacions dutes a terme en aquesta darrera legislatura  pel govern socialista del Sr. Rodríguez 
Zapatero, indicant que s’havien revisat els acords subscrits entre l’Estat Espanyol i la Santa Seu, 
i que a aquests efectes, s’havia treballat en la línia d’anar cap a l’autofinançament. A més, va 
dir, s’havien suprimit privilegis fins ara vigents com era l’exempció de l’IVA o de l’ICIO, 
s’havia fomentat la transparència a l’hora de justificar anualment la distribució de la despesa 
provinent de l’IRPF. D’altra banda, la Sra. Sánchez va manifestar que es podia entendre que 
amb la revisió d’aquests acords amb l’església catòlica, s’havia aconseguit que aquesta tingués 
els mateixos drets i obligacions que la resta de confessions que tenien subscrits convenis de 
cooperació amb l’Estat, si bé era cert que era d’interès mutu i d’interès comú col·laborar en el 
manteniment – en règim de col·laboració- de serveis  com els que es prestaven en centres 
hospitalaris, penitenciaris, assistencials a menors, immigrants i ajuda als més desfavorits. A 
més, també a l’àmbit educatiu s’havia treballat per part del govern socialista, si bé no sempre 
havia estat possible l’acord. Així per exemple, a la LOE, mols punts van ser refusats pels bisbes, 
com el desplegament de la disposició relativa a l’assignatura de religió, o la implantació de 
l’assignatura de ciutadania. En qualsevol cas, i com a conclusió, la Sra. Raquel Sánchez va dir 
que volia expressar que el partit socialista tenia clar que s’havia d’avançar en les relacions Estat 
- Esglésies sota els principis d’aconfessionalitat, cooperació, autonomia i respecte. Estem cridats 
a entendre’ns, va dir, i la convivència i la concòrdia  s’havien de produir entre les institucions de 
l’Estat i les que representessin a les distintes confessions religioses, la catòlica, com a 
majoritària i les altres, que també tenien implantació i amb les que l’Estat tenia acords. 



 28 

De nou va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, només per puntualitzar que el Sr. Llobet 
s’havia contestat a sí mateix, recordant que ell no havia parlat mai de tancament, sinó que el que 
havia dit era, ni més ni menys, que si això ho fes algú no fos la COPE, de ben segur que tindria 
un tractament diferent, afirmació que potser – va dir – era un xic precipitada i temerària, però en 
cap cas, va reiterar el Sr. Reyes, mai havia parlat de tancar la COPE. El que sí era veritat, i en 
això el Sr. Llobet l’havia encertat de ple, era la seva referència a que en el fons, el tema clau era 
el finançament, i certament, calia recordar que la COPE estava finançada per diners provinents 
de creients, no creients,  agnòstics, etc., afegint que això era un veritable escàndol, en la mesura 
en que estava subvencionada per tota la ciutadania i part d’aquesta mateixa ciutadania o 
determinades institucions eren estomacades cada dia. 
 
 
De la seva banda, el Sr. Ramon Castellano va matisar que li sabia greu que després de la seva 
primera intervenció, el Sr. Reyes hagués dit que si l’Església catòlica havia de pagar una multa, 
amb una col·lecta del “Domund” n’hi hauria prou, demanant en aquest sentit que es retirés 
aquesta afirmació, ja que era prou evident que la recapta de l’Església catòlica, com de 
qualsevol altra, tenia com a objectiu una finalitat benèfica o missionera, raó per la qual, si es 
donés el cas que fos objecte de sanció, els diners s’haurien de treure d’una altra banda. Per això, 
va dir el Sr. Castellano, l’anterior expressió podia saber greu o podia ofendre a totes aquelles 
persones que com ell mateix, contribuïen en aquesta gran ajuda social que feia l’església.   
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que quedava recollit aquest prec. 
 
Finalment el Sr. García Galceran va manifestar que com a resposta totes les intervencions, d’una 
banda agraïa el suport parcial de Ciutadans, mentre que pel que fia a la questió dels centres 
educatius, va dir que era una qüestió més polèmica, però que la seva intenció havia estat la de 
centrar-la fonamentalment en el tema del seu finançament, i per tant, de l’autofinançament de 
les escoles de caràcter religiós. A continuació, el Sr. García Galceran va prosseguir la seva 
intervenció, indicant que tothom tenia dret a opinar allò que considerés oportú, assenyalant al 
mateix temps que ICV-EUiA en cap cas havia pretès atacar a les persones que tenien unes 
determinades creences, ni a sectors catòlics que defenien moltes de les posicions de la 
Conferència Episcopal, tot i que va dir, també li constava que hi havien sectors catòlics 
progressistes que tenien una altra manera de veure les coses diferents a les de la Conferència 
Episcopal. D’altra part, i pel que respecta a la llibertat d’expressió, el Sr. García Galceran va dir 
que era un dret fonamental, i per tant, qualsevol, persona, entitat, associació, etc., podia opinar 
allò que tingues per convenient, sempre i quan no s’aprofités l’exercici d’aquest dret per 
demanar l’incompliment de lleis, com així havia succeït recentment, i així s’havia exposat 
també per la portaveu del grup socialista, intervenció que compartien plenament. En darrer 
terme, el Sr. García Galceran va agrair el suport del grup d’ERC i del grup del PSC.    
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores, cinquanta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                              El Secretari 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 


